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Beboer- og pårørenderådsmøde på Hørup Plejecenter 
 

 

Dato 12-09-2024 Kl. 13.30-15.00 

Sted Hørup Plejecenter, aktivitetscenteret v. køkkenet  

 Mødeleder Birte Sørensen 

Referent Ulla Pedersen 

Deltagere 

 

Birte Sørensen, Herdis Olsen, Åse Grau, Henning 

Elmholt, Dikte Carlsen, Dorthe Vagner Kastrup, 

Viola Jonsson, Ulla Pedersen. 

 

 Fraværende med afbud                      Jane Nicolai, Poul Maribo Pedersen, Martin Madsen 

Lund 

Inviterede gæster Malene Frostholm Thomsen og Ebbe Jørgensen 

(kommunens boligadministration), Simon Berg 

(teknisk service Hørup Plejecenter) 

Næste møde 21-11-2024 

 

 

 

Sagsfremstiller Malene Frostholm Thomsen og Ebbe Jørgensen  
Høring vedr. næste års budget 

Beskrivelse af 

punktet 

Budget 2025 for plejecentrets boliger ligger nu klart. Malene og Ebbe fra 

kommunens boligadministration gennemgår budgettet og svarer på 

spørgsmål. 

 

Mål  Drøftelse af budget 2025 og godkendelse heraf 

Metode Drøftelse  

Konklusion/ 

beslutning 

Vi gennemgik budgettet for 2025 og fik forklaret, hvad de forskellige 

poster står for. Inflationen tilsiger egentlig, at huslejen skal stige med 

4%, men vi er forsigtige med udgifterne i huset, hvilket betyder en 

stigning på kun 2,4% i det kommende år. Det svarer i kroner til en 

stigning på mellem 135 og 169 kroner pr. måned, afhængigt af 

lejlighedens størrelse. 

Udgifterne til el, vand og varme i fællesarealerne er sat noget mindre 

end sidste år, fordi energipriserne er faldet. 

 

Beboer- og pårørenderådet godkendte budget 2025. 
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Sagsfremstiller Birthe Sørensen  
Præsentationsrunde 

Beskrivelse af 

punktet 

Vi genopfrisker, hvem vi er i rådet, da ikke alle deltog i første møde i 

det nye beboer- og pårørenderåd. 

 

Mål  At vi lærer hinanden bedre at kende. 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

Velkommen til Herdis, som har sit første møde i rådet i dag! 

 

 

Sagsfremstiller Birthe Sørensen  
Godkendelse af referat fra møde d. 15.05.2024 

Beskrivelse af 

punktet 

Godkendelse af referatet fra sidste møde. 

 

Mål  Enighed om referatet 

Metode Information, drøftelse 

Konklusion/ 

beslutning 

Referatet blev godkendt.  

 

 

Sagsfremstiller Ulla Pedersen  
Brandtilsyn på Hørup Plejecenter 

Beskrivelse af 

punktet 

Ulla informerer om, at der har været afholdt årligt, forebyggende 

brandtilsyn den 6. august 2024, ledet af repræsentanter fra kommunen, 

og der var intet at bemærke. Simon Berg fra teknisk service fik stor ros 

for sin systematik i forhold til brandforebyggelse. 

Mål  Orientering om brandtilsynet 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

Der er glæde over, at der er så godt styr på forholdene til at forhindre 

brand. 

  

 

Sagsfremstiller Henning Elmholt  
Haveforeningen af 2024 

Beskrivelse af 

punktet 

Den 30. april 24 blev der oprettet en haveforening med en bestyrelse – 

med målet at skabe det økonomiske fundament for udviklingen af de 

grønne områder på Hørup Plejecenter. Henning, som er med i 

bestyrelsen, fortæller hvor langt bestyrelsen er i sit arbejde. 

Mål  Orientering om Haveforeningen 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

Bestyrelsen i Haveforeningen er ændret, idet Joan er trådt ud af 

bestyrelsen. Suppleanten Kirsten er i stedet trådt ind, og Lene er valgt 

til formand af foreningen. 

Bestyrelsen har som første skridt søgt og fået driftstilskud for 

kommunen, så udgifterne til etablering som forening med konto i 

banken kunne betales. 
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Der er foreløbig søgt penge i to fonde, og det bliver spændende at se 

resultatet af ansøgningerne senere på året. 

 

Dikte spurgte til, hvordan man blev medlem, idet flere i hendes 

bekendtskabskreds kunne tænke sig at være medlem. Vi drøftede, at 

det måske kan give mere gennemslagskraft, at folk fra lokalsamfundet 

bliver medlemmer af foreningen. Det kan gøres ved at engagere dem, 

når arbejdet med etablering af den første af haverne igangsættes. Eller 

allerede nu, hvor aktiviteten for medlemmer evt. kunne være en 

højskoleeftermiddag med et tema om havebrug (fx med havekyndig) 

eller med et tema om naturen (fx ved naturvejleder). Ulla tilbyder, at 

plejecenteret gerne hjælper med tilmeldingsprocedure og arrangement 

af højskoleeftermiddag. 

Vi lader det være op til bestyrelsen af beslutte, hvilke ideer der kan 

sættes i værk og beder Henning referere det drøftede med 

haveforeningens bestyrelse. 

 

 

Sagsfremstiller Dorthe Kastrup  
Samarbejde med lokale, herunder frivillige 

Beskrivelse af 

punktet 

Dorthe fortæller om, hvem der samarbejdes med i det lokale område 

omkring plejecenteret, og hvad planerne og ideerne er.  

Dorthe fortæller også om, hvordan hun har trivselssamtaler med de 

frivillige og herved får nye ideer på bordet. 

 

Herefter drøftes, hvilke aspekter beboer- og pårørenderådet har lyst til 

at bringe op vedrørende frivillighed på senere møder. 

Mål  At give et overblik over Dorthes arbejde med lokalsamfundet 

Metode Information og drøftelse 

Konklusion/ 

beslutning 

Hørup Plejecenter har en lang række samarbejdspartnere, fx børnehave, 

dagpleje, præster, Knøs’ gård. Men der er ønsker om at etablere 

samarbejde også med fx skolen, pensionistforening, husmoderforening 

og udveksle muligheder med dem. 

 

Ønsket er endnu flere frivillige til at deltage i og gerne drive aktiviteter 

på Hørup plejecenter. Lige nu er der omkring 28 frivillige. De kører fx 

bus, er skubbere (kørestolsture ud i det blå), dækker bord og serverer 

ved fester, hjælper ved gudstjeneste, erindringsdans, gymnastik, synger 

og hygger ude på afdelingerne, kommer med besøgshunde. 

Dorthe er i gang med samtaler med alle frivillige om deres ønsker og 

drømme for samarbejdet. 

 

Vi drøfter, hvordan man fanger interessen fra folk i nærområdet. 

Henning og Dikte har deltaget i møde med den nye Ældreminister i 

forrige uge, da vedkommende var i Sønderborg. I mødet deltog også 

mange repræsentanter fra frivillige foreninger, men fælles for dem var, 
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at de arbejdede i ret faste rammer (fx genbrugsbutik) og ikke virkede så 

parate til at prøve nyt. 

 

Viola fortæller, at hun og daglig leder Dorthe Callesen har deltaget i et 

kursusforløb i kommunen, der hedder ”Helheder og sammenhænge”. På 

kurset drøftedes, at de godt 400 frivillige foreninger i Sønderborg 

kommune og kommunens plejecentre burde kunne have meget at 

tilbyde hinanden. Et eksempel er Ældresagen, som tidligere har været 

ude og informere på plejecenteret, men det er efterhånden længe siden. 

Der kunne fx arrangeres en højskoleeftermiddag med Ældresagen. 

 

Rådet følte sig godt orienteret om de frivillige på Hørup Plejecenter og 

arbejdet med at styrke indsatsen. 

 

 

Sagsfremstiller Birte Sørensen  
Eventuelt 

Beskrivelse af 

punktet 

Opsamling af spørgsmål/kommentarer. 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

- Nyt om stillingen som administrativ medarbejder (sekretær): Ulla 

fortæller, at Tine Wolff Andersen er blevet ansat og er startet i 

jobbet d. 1. september. 

- Beboer- og pårørenderådsreferat fra møderne godkendes normalt 

på næste møde, men der er fx gået næsten fire måneder siden 

sidste møde, og det er længe at vente på godkendelse. I stedet 

kunne en aftale ske ved at henvende sig til Ulla inden for 14 

dage efter udsendelse til rådet. Vi tager det på som punkt på 

næste møde. 

- Ulla fortæller, at der har været uanmeldt syn vedr. pleje, 

dokumentation, hverdagsliv og kvalitet på plejecenteret d. 10. 

september. Vi fik at vide, at der var god tilfredshed hos tilsynet. 

Tilsynsrapporten tages op på næste møde. 

- Ulla fortæller, at plejecenteret har fået en pulje penge til ny 

teknologi i hverdagen ude i husene. Derfor vil man langsomt 

kunne se nye hjælpemidler, fx smart projektor som sender flotte 

småfilm med tilhørende lys op på lofter og vægge; en kop som 

selv kan måle hvad der drikkes i løbet af dagen, og en 

”intelligent ble”. 

- Åse fortæller, at beboerne på Syd synes, at suppen ofte er for 

salt. Viola siger tak for, at Åse bringer det videre. Hun vil bede 

køkkenet se på at suppen kan krydres ude på afdelingen, så den 

enkelte kan vælge, hvor meget salt der skal puttes i. 

 


